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Geachte heer, mevrouw. 

Op 13 november 2013 heeft uw raad bij de behandeling van de gemeentebegroting een 
aantal moties aangenomen, waaronder de motie 'Zonnepanelen op het Stadhuis'. 
Met deze brief informeren wij u over de uitvoering van deze motie. 

Ons college heeft na onderzoek besloten het plaatsen van zonnepanelen op de 
binnenste dakvlakken te betrekken bij een totaalplan voor energiebesparende 
maatregelen in het stadhuis. 

Motie 
Uw raad heeft ons college verzocht te onderzoeken of het mogelijk is op het stadhuis 
zonnepanelen te plaatsen zonder de monumentale status aan te tasten. In de motie 
wordt aangegeven dat de gemeente waar mogelijk het goede voorbeeld moet geven. 
Daamaast sluit de motie goed aan bij het doel om het gemeentelijk vastgoed 
energieneutraal te maken. Om de motie van uw raad zorgvtildig uit te voeren is een 
adviesbureau gevraagd een aantal mogelijkheden te onderzoeken. 

Onderzoek en advies 
Het adviesbureau heeft een aantal mogelijkheden onderzocht waarbij getracht is het 
monumentale karakter van het stadhuis zo min mogelijk aan te tasten. In eerste 
instantie zijn er 2 varianten onderzocht: 

• variant a, waarbij zonnepanelen op de bestaande dakbedekking worden 
geplaatst; 

• variant b, waarbij de huidige dakbedekking wordt vervangen door zonneleien. 

In beide varianten zijn alle dakdelen onderzocht. De varianten zijn getoetst tijdens de 
voorbehandeling bij de commissies van de Welstandszorg en Monumentenzorg. 
Hieruit bleek dat zonnepanelen op alle vlakken niet gewenst zouden zijn maar dat 
zonnepanelen op de binnenste dakvlakken eventueel mogelijk zouden zijn. 



Uit een tweede voorbehandeling, specifiek voor de beoordeling van zonnepanelen op 
de binnenste dakvlakken, is een positief vooradvies gekomen van de commissie voor 
de Welstandszorg en een positief oordeel van de commissie van Monumentenzorg. 
Uiteraard wordt in de uitwerking rekening gehouden met de opmerkingen uit beide 
oordelen. 

Om aan de voorbeeldfunctie tegemoet te komen zoals ook aangegeven in de motie kan 
extra aandacht worden geschonken aan de presentatie van de aanwezigheid van de 
zonnepanelen. Niet alleen de bezoekers van het stadhuis maar ook de stadjers die de 
Grote Markt bezoeken kunnen te zijner tijd worden geattendeerd op de 'zonne-energie 
centrale' op het stadhuis middels een monitor en informatieborden. 

Conclusie 
Door de plaatsing van zonnepanelen op het stadhuis levert de gemeente actief een 
bijdrage aan het streven in 2035 energieneutraal te zijn en geeft zij het goede 
voorbeeld voor de inwoners van de stad. 

Naast de duurzaamheidsambitie heeft het college de taak monumenten zorgvuldig te 
beheren; een lastige combinatie. Na zorgvuldig onderzoek en advisering blijkt dat het 
plaatsen van zonnepanelen op de binnenste dakvlakken op een verantwoorde manier 
mogelijk is. 

Wij zullen de optie van zonnepanelen meenemen in een integrale business case voor 
het stadhuis waarbij ook andere maatregelen worden voorgesteld in het kader van 
duurzaamheid. In de business case wordt ingegaan op de exacte investeringen, 
temgverdientijd en de planning. Het benodigde krediet voor deze maatregelen wordt 
dan in zijn totaal aangevraagd bij uw raad middels een nieuw voorstel. Op dat moment 
wordt besloten over het leggen van zonnepanelen en andere energiebesparende 
maatregelen bij het stadhuis. 

Wij vertrouwen erop u zo voldoende te hebben geTnformeerd. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, de secretaris, 
Peter den Oudsten Peter Teesink 


